



  
**Cet été -  
à l'Institut Rudolf Steiner  
du vendredi soir 5 juillet au mardi 9 juillet 2024**



**Dr Michaela Glöckler**, Pratique de la pédiatrie et de la médecine scolaire dans les écoles Waldorf. Responsable de la section médicale du Goetheanum (Dornach/Suisse) de 1988 à 2016. Enseignement et formation médicale (IPMT) dans le monde entier. Cofondatrice de l'Alliance pour l'enfance et de l'Alliance européenne d'initiatives pour l'anthroposophie appliquée/ELIANT ([www.eliant.eu](http://www.eliant.eu)).

**Publications** : <https://www.furet.com/livres/l-enfant-son-developpement-ses-maladies-michaela-glockler-9782881891816.html>, [https://www.librest.com/livres/grandir-en-bonne-sante-a-l-ere-du-numerique--aide-et-reperes-a-l-usage-des-parents-et-de-tous-ceux-qui-accompagnent-enfants-et-adolescents-0-7553212\\_9782915804461.html](https://www.librest.com/livres/grandir-en-bonne-sante-a-l-ere-du-numerique--aide-et-reperes-a-l-usage-des-parents-et-de-tous-ceux-qui-accompagnent-enfants-et-adolescents-0-7553212_9782915804461.html)

**Dr. Michaela Glöckler**, Pediatric and Waldorf school medical practice. Head of the Medical Section at the Goetheanum (Dornach/Switzerland) from 1988 to 2016. Lecturing activities and medical training (IPMT) worldwide. Co-initiator of the Alliance for Childhood and the European Alliance of Initiatives of Applied Anthroposophy/ELIANT ([www.eliant.eu](http://www.eliant.eu)).

**Publications in English**: “Education for the Future”, “A Guide to Child Health”, “The Dignity of the young child”, “Ethical Considerations in Medicine”, “Education – Health for Life”, “Education as Preventive Medicine”, “Medicine at the Threshold”, “A Healing Education”, “Developmental Insights”, “Truth, Beauty and Goodness”, “The Future of Education, Healing Arts and Health Care”.

### **Christiaan Boele et “L’Art du dévoilement de la voix”**

Christiaan nous vient avec plus de 40 années d’expérience dans la pratique et l’enseignement du chant selon les techniques du dévoilement de la voix développées par Valborg Werbeck-Svärdström...(lire plus) Ancien élève de l’École Waldorf de La Haye, en Hollande, Il a ensuite étudié la trompette au conservatoire de La Haye, puis il s’est rendu à l’École Supérieure Alanus de Bonn où il a travaillé l’eurythmie et le chant. En 1990 il a fondé l’École de chant de Lahti en Finlande: Laulukolu. Il fut l’un des étudiants les plus importants de Jürgen Schriefer, l’héritier direct de Valborg Werbeck-Svärdstrom et de son école de chant. Depuis 1978 Christiaan se rend régulièrement dans différents pays d’Europe, d’Amérique et plus récemment en Asie et en Australie pour y enseigner le chant. Il collabore avec l’Institut Rudolf Steiner au Québec depuis l’automne 2000

### **Christiaan Boele and “The Art of Uncovering the Voice”**

Christiaan brings over 40 years of singing and teaching experience to his work of “Uncovering the Voice” according to the school of Valborg Werbeck-Svärdström. After graduating from The Hague Waldorf School in Holland, he first studied trumpet at the music conservatory in The Hague. Then, he went to Alanus Hochschule in Bonn and studied eurythmy and singing. In 1990, he founded a singing school in Lahti, Finland: Laulukolu. He was one of Jürgen Schriefer’s main pupils; Schriefer himself learned the schooling directly from its founder, Valborg Werbeck-Svärdstrom and carried it on in her name. Christiaan is currently one of the primary representatives of the School of Uncovering the Voice. He is offering courses and private lessons in various European countries, USA, Canada and more recently in Asia and Australia. He collaborates with the institute and the teacher training since Fall 2000.